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Folketingskandidat  Tom
Gillesberg:
Resumé af interviewet på Den
Uafhængige radiostation
Her er et resumé af Den Uafhængig radiostations interview med
Tom Gillesberg den 2. november, dagen efter valget. Værten var
Oliver Breum.

København den 9 november, 2022

Først  angreb  Tom  Gillesberg  mediernes  mørklægning  af  hans
kampagne, bortset fra Den Uafhængige radiostation. Derefter
sagde han, at han stillede op, fordi han ikke ønsker atomkrig.
At vi ikke skal fortsætte optrapningen fra Vestens side, med
aktiv dansk støtte, som fører til en atomkrig med Rusland. De
andre  partier  siger  ikke,  at  når  vi  blindt  følger  NATO’s
optrapning i Ukraine ved fortsat at sende våben, så kommer vi
for hver dag tættere på en direkte konfrontation og potentiel
atomkrig med Rusland. Eller stiller spørgsmålstegn ved, at
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statsministeren siger, at energi- og inflationskrisen skyldes
Ruslands krig, og at krigen var uprovokeret. Der har været
krig i Ukraine i otte år, og vi i Vesten, herunder Danmark,
har ikke gjort det, der skulle gøres for at finde en løsning.
Tværtimod sagde Vesten i marts til Ukraine, at I ikke skal
forhandle fred med Rusland, men i stedet kæmpe til den sidste
ukrainer, og vi vil fortsat sende våben til jer.

Jeg stillede op, fordi der må være nogen, som har rygrad til
at sige sandheden om dette, selv om man er upopulær, selv om
man kan blive sat på ukrainske hitlister, som mange af mine
venner. Der skal være nogen, der rejser de kritiske spørgsmål.
For i løbet af de næste par måneder vil det stå klart, at det,
som folk har fået at vide, ikke er sandt – at Ukraine vil
vinde krigen, og at Rusland vil blive knust. Hvad sker der,
når Rusland vinder krigen? Vil vi fortsætte med at eskalere,
vel vidende, at det vil føre til atomkrig?

Det er ligesom i 2007, hvor jeg stillede op med sloganet:
“Efter finanskrakket: Magnettog over Kattegat”. Alle sagde:
“Hvilket finanskrak?” Kort efter kom finanskrakket, og alle
sagde: “Hvordan kunne nogen vide det? I de næste par måneder,
når illusionen om den verdensorden vi lever i brister, og vi
står i en meget værre strategisk og økonomisk situation, er
det vigtigt, at der var nogen, der sagde, hvad der ville ske,
og hvad man kunne gøre ved det. Og når sandhedens time kommer,
kan folk gå tilbage og sige: “Hvad var det, Tom Gillesberg
sagde?

Dona  nobis  pacem.  Giv  os
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fred.  Sunget  ved
folketingskandidat  Tom
Gillesbergs valgfest 5. nov.
2022
København 7. november

Schiller  Instituttet  vil  gerne  gøre  Dona  Nobis  Pacem  til
temasang for den voksende bevægelse imod faren for atomkrig og
for fred i verden.

Folketingskandidat  Tom
Gillesbergs  meddelelse  efter
valget
Dagen  efter  valget  udsendte  Tom  Gillesberg  følgende
meddelelse:

Ifølge de seneste resultater modtog jeg 187 stemmer ved valget
i  går.  Det  betyder,  at  der  udover  mig  er  186  andre  i
Københavns Storkreds, der kan ranke ryggen og være stolte af,
at de gav mig deres stemme. Hvis vi havde haft fri og fair
adgang til medierne ville mange mange flere have hørt om mit
kandidatur og kunnet have stemt på mig.

Jeg stillede op, fordi jeg mente, at nogen måtte have modet
til  at  sætte  spørgsmålstegn  ved  løgnene  i  det  vestlige
narrativ  om,  at  Danmarks  nuværende  problemer  som
inflationspres, energikrise og krig i Ukraine skyldes Ruslands
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“uprovokerede  militære  angreb  på  Rusland”.  Det  passer
simpelthen ikke. Det er den vestlige politik, som Danmark
aktivt støtter, med NATO’s vedvarende krige, som senest i
Ukraine, der kan føre til atomkrig, og Vestens inkompetente
økonomiske politik, der er årsag til problemerne. Jeg ønskede,
at få det med i debatten og kaste lys på de løsninger, som jeg
og Schiller Instituttet har anvist. 

Hvis vi fortsætter som nu, vil det i løbet af de kommende
måneder vise sig, at dette vestlige narrativ og historien om,
at Rusland taber krigen i Ukraine, er et fata morgana. Ukraine
vil begræde 100.000-150.000 dræbte soldater og tre gange så
mange alvorligt sårede, mens landet ligger i ruiner. De enorme
mængder  avanceret  militærudstyr  fra  NATO  vil  enten  være
smadret eller under russisk kontrol, i lighed med store dele
af Ukraine som vil blive indlemmet permanent i Rusland. Vi kan
så forværre den allerede katastrofale økonomiske tilstand pga.
manglende  russisk  gas  med  enorme  nye  udskrivninger  til
militæret (12 mia. kr. eller mere årligt) eller gøre, hvad vi
skulle  have  gjort  for  længe  siden:  Sætte  os  til
forhandlingsbordet  og  lave  en  ny  sikkerheds-  og
udviklingsarkitektur,  der  inkluderer  Rusland  og  Kina,  og
resten af verden. 

Lad os håbe vi gør dette, i stedet for at blive tilintetgjort
i  atomkrig,  og  kan  sikre  hele  verdens  udvikling  gennem
samarbejde og Fred gennem Udvikling. 

Følg med på www.schillerinstitut.dk

(Jeg kan også kontaktes på info@sive.dk) og du er velkommen
til at hamstre en af mine ophængte plakater, inden de bliver
taget ned på lørdag.

http://www.schillerinstitut.dk/?fbclid=IwAR3PtNR90YsWHcPMNrzTM_csyeQ43hhclwXtKspZ44E-6x1qW6tUKieOX4M
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TV2 Lorrys interview med Tom
Gillesberg  dagen  efter
valget:
Valgoriginal  gik  frem,  men
kom (igen) ikke ind | TV 2
Lorry
København den 4. november

Link til artiklen:

https://www.tv2lorry.dk/koebenhavn/valgoriginal-gik-frem-men-k
om-igen-ikke-ind

Den  Uafhængige  radios
interview  med
Folketingskandidat  Tom
Gillesberg dagen efter valget
Interviewet med Folketingskandidat Tom Gillesberg begynder ca.
1 time 36 min. inde i programmet.

https://schillerinstitut.dk/si/2022/11/tv2-lorrys-interview-med-tom-gillesberg-dagen-efter-valget-valgoriginal-gik-frem-men-kom-igen-ikke-ind-tv-2-lorry/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/11/tv2-lorrys-interview-med-tom-gillesberg-dagen-efter-valget-valgoriginal-gik-frem-men-kom-igen-ikke-ind-tv-2-lorry/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/11/tv2-lorrys-interview-med-tom-gillesberg-dagen-efter-valget-valgoriginal-gik-frem-men-kom-igen-ikke-ind-tv-2-lorry/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/11/tv2-lorrys-interview-med-tom-gillesberg-dagen-efter-valget-valgoriginal-gik-frem-men-kom-igen-ikke-ind-tv-2-lorry/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/11/tv2-lorrys-interview-med-tom-gillesberg-dagen-efter-valget-valgoriginal-gik-frem-men-kom-igen-ikke-ind-tv-2-lorry/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/11/tv2-lorrys-interview-med-tom-gillesberg-dagen-efter-valget-valgoriginal-gik-frem-men-kom-igen-ikke-ind-tv-2-lorry/
https://www.tv2lorry.dk/koebenhavn/valgoriginal-gik-frem-men-kom-igen-ikke-ind
https://www.tv2lorry.dk/koebenhavn/valgoriginal-gik-frem-men-kom-igen-ikke-ind
https://schillerinstitut.dk/si/2022/11/den-uafhaengige-radios-interview-med-folketingskandidat-tom-gillesberg-dagen-efter-valget/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/11/den-uafhaengige-radios-interview-med-folketingskandidat-tom-gillesberg-dagen-efter-valget/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/11/den-uafhaengige-radios-interview-med-folketingskandidat-tom-gillesberg-dagen-efter-valget/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/11/den-uafhaengige-radios-interview-med-folketingskandidat-tom-gillesberg-dagen-efter-valget/


Folketingskandidat Gillesberg
sætter risikoen for atomkrig
på dagsordenen
ved valget den 1. november i
Danmark
Denne artikel blve bragt den 30. oktober 2022 i EIR Daily
Alert, Washington, D.C.:

KØBENHAVN, 29. oktober 2022 (EIRNS) — Tom Gillesberg, formand
for Schiller Instituttet i Danmark, er på stemmesedlen til
Folketinget den 1. november i København og fører kampagne for
at skifte fra at sende våben til Ukraine til at tilskynde til
fredsforhandlinger  og  nedtrappe  den  atomare  trussel.  Hans
kampagne føres i forbindelse med Schiller Instituttets Venners
valgplatform,  der  opfordrer  til  et  nyt  paradigme  i
internationale relationer, nemlig fred gennem udvikling.

Gillesberg har med stor gennemslagskraft siden 2005 stillet op
til samtlige folketingsvalg undtagen ét på denne platform, i
opposition  til  de  herskende  politiske  fraktioner,  som  har
bevirket, at Danmark er blevet en loyal deltager i NATO’s
krige i Irak, Afghanistan og Libyen. Siden 2015 har danske
soldater trænet ukrainske styrker, og Danmark har sendt våben
til Ukraine.

I denne sammenhæng har Gillesbergs kandidatur, på trods af
krigshøgenes bestræbelser på at mørklægge hans kampagne, haft
en væsentlig indflydelse, især gennem en kampagneaktion, hvor
der blev sat 500 opsigtsvækkende plakater op i København med
sloganet:  “Stop  NATO’s  krige:  SAMARBEJDE  –  Fred  gennem
udvikling”. Plakaten fremviser flag fra nationer, der arbejder
sammen – Danmark, Ukraine, Rusland, Kina, Indien og USA – samt
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et billede af et byggeprojekt i Afrika.

På skandaløs vis blev mindst 140 plakater fjernet af ukendte
politiske vandaler, og politiet er ved at undersøge sagen. Som
reaktion på skandalen interviewede det nationale radioprogram,
Den Uafhængige Radio, Gillesberg den 26. oktober og spurgte
kandidaten, hvem der egentlig ville have plakaterne fjernet?
Gillesberg  gjorde  det  klart,  at  han  ikke  er  offeret  for
hærværket,  men  at  det  danske  demokrati  er.  Hans  kampagne
udfordrer de fortællinger, der anvendes til kontrol af den
offentlige mening, til understøttelse af krigsførelse og til
at påtvinge hårde vilkår på energiområdet og hyperinflation.

Tre dage før valget har ingen andre nationale medier foretaget
et interview med Gillesberg, men hans kampagne har succes med
at alarmere om krigsfaren, og hvad vi bør gøre. Han stiller
alle de presserende spørgsmål, f.eks. hvorfor er der ingen,
der  stiller  spørgsmålstegn  ved,  hvem  der  saboterede  Nord
Stream-rørledningerne nær den danske ø Bornholm? {Cui bono?}

Hans  kampagne  har  sat  tusindvis  af  eksemplarer  af  hans
erklæring i omløb, hvor han spørger: “Tør du stille kritiske
spørgsmål? Eller holder du mund og mister både velfærd og
risikerer atomkrig?” Han stiller spørgsmål, der skal provokere
folk til at tænke, f.eks.: “Er det Ruslands skyld, at der er
energi- og inflationskrise? [og er Rusland eneansvarlig for
krigen i Ukraine?]”

Hans erklæring indeholder også løsninger. Sammenfattende er
hans  tre  hovedpunkter:  Stop  NATO’s  krige;  samarbejd  med
Rusland, Kina og resten af verden; stop røverisk finans- og
spekulation og opbyg verdensøkonomien med “Lyndon LaRouches
Fire Love”. Denne tilgang kræver en Glass/Steagall-regulering
af  bankvæsenet,  målrettet  kredit  til  infrastruktur  og
projekter  med  videnskabelige  drivkræfter.

Erklæringen har nået vigtige dele af København via massiv
omdeling.  Tidligere  på  måneden  cirkulerede  den  inde  i



Folketinget på den årlige københavnske kulturnat og nåede ud
til folk i alle 14 partier og 20 kandidater. Den 26. oktober
blev  erklæringen  udsendt  på  Københavns  Universitet  på  et
studentermøde for kandidater fra otte partier. Forsøget på at
begrænse diskussionen mislykkedes, da to kandidater reagerede
på en journalist fra EIR News, der bad kandidaterne om at
forholde sig til, hvorledes Ukraine-krigen burde bringes til
ophør? Journalisten udtalte, at Gillesberg redegør for faren
for eskalation af en atomar brand, og hvordan vi er nødt til
at aktiveres for at stoppe den [ved at skifte fra at sende
våben til Ukraine til at presse på for fredsforhandlinger].

Det, der gør Gillesbergs advarsel endnu stærkere, er, at han
er kendt for sine tidligere kampagner for at få Danmark til at
ændre  kurs  i  den  udenrigs-  og  økonomiske  politik.  Tom
Gillesberg og hans plakater er en særlig institution i dansk
politik  siden  hans  første  kampagne  i  2005,  hvor  han  med
plakatsloganet:  “Når  boblen  brister…  Nyt  Bretton  Woods”
advarede mod derivater og hyperinflation, som det er sket. Der
har været signaturplakater/politiske slogans til hver valgkamp
siden. I 2015 var det: “Win-Win med BRIKS – ikke sammenbrud og
krig”.  Nu  er  Tom  Gillesberg  en  afgørende  stemme  på  den
europæiske scene.

Jens Jørgen Nielsen, Rusland
og Ukraine ekspert:
“Tom Gillesberg er en sjælden
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fornuftens  stemme  i
valgkampen”
20.  oktober  2022  —  Her  er  en  udtalelse  fra  Jens  Jørgen
Nielsen, forfatter, historiker, lektor:

“Oktober måneds valgkamp har været præget af mange partier og
en masse løfter. Mange af løfterne vil næppe nogensinde blive
indfriet.  Men  vi  har  manglet  en  diskussion  af  det  aller
væsentligste, nemlig krigen i Ukraine og den meget spændte
militære situation mellem NATO og Rusland. Hvordan finde vi et
andet gear for at  forhindre den store dommedags krig. Tom
Gillesberg  fra  Schiller  Instituttet  er  en  velkommen
undtagelse. Han har sat spørgsmålet øverst på dagsordenen med
krav  om  en  anden  politik  og  med  en  vision  om  et  andet
samarbejde mellem Rusland, Kina og Vesten. Tom Gillesberg er
en sjælden fornuftens stemme i valgkampen. Tak for det.”

Jens  Jørgen  Nielsen  er  uddannet  i  idé-  og
kommunikationshistorie,  Moskva-korrespondent  for  dagbladet
Politiken i slutningen af 1990’erne, forfatter til flere bøger
om Rusland og Ukraine, leder af organisationen Russisk-Dansk
Dialog og lektor i kommunikation og kulturforskelle ved Niels
Brock Handelshøjskole i København.

Han er på Ukraines sortliste efter at have talt på Schiller
Instituttets seminar i Danmark den 25. maj 2022 om en ny
international sikkerheds- og udviklingsarkitektur.

Her  er  et  interview  Schiller  Instituttet  lavede  med  Jens
Jørgen Nielsen den 3. oktober 2022:

Interviewet omfatter:

Truslen om atomkrig;
Situationen er mere alvorlig end Cuba-krisen;
Behovet for forhandlinger eventuelt med Tyrkiet eller
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Indien som mæglere;
Den vestlige strategi om at fortsætte krigen, indtil
Rusland  er  besejret,  vil  ikke  fungere  og  indebærer
risiko for atomkrig;
Hvordan vi er kommet til dette punkt, startende med
USA’s tidligere nationale sikkerhedsrådgiver (1977 til
1981) Zbigniew Brzezinskis plan om at bruge Ukraine til
at splitte Rusland;
North Stream-sabotagen blev efter al sandsynlighed ikke
udført af Rusland.

 

Billede: Jens Jørgen Nielsens Facebook side

Interview med Tom Gillesberg
på  Den  Uafhængige
radiostation den 25. oktober
2022,
om  nedtagning  af  hans
valgplakater
Købehavn den 25. oktober. “Tom Gillesberg, stiller op som
løsgænger til folketingsvalget // Om hvem der har stjålet Tom
Gillesbergs valgplakater”. Din vært er Camilla Boraghi.

Indslaget med Tom Gillesberg begynder 40:50

Her er linket.
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Eller her:

Københavns  Universitets
valgmøde:
Spørgsmål  rejst  om  Tom
Gillesbergs  kampagne  for  at
forhindre,  at  krigen  i
Ukraine bliver til atomkrig
København den 25. oktober. Kandidater fra otte partier deltog
i Københavns Universitets valgmøde med 400 studerende. Tom
Gillesbergs  valgkampagne  delte  valgpjecer  ud  mens  de
studerende  ankom.   

KU’s prorektor, Kristian Cedervall Lauta, som var ordstyrer
begyndte mødet med at sige, at når man er politiker, skal man
svare  på  fire  spørgsmål.  Det  første  er,  hvordan  man  kan
reducere faren for atomkrig, men det skal vi ikke tale om i
dag. Der var tre andre emner. Det sidste var, hvordan skal vi
håndtere den grønne omstilling i lyset af energikrisen og
krigen i Ukraine? En af de to spørgsmål til politikerne fra
salen om emnet var fra Executive Intelligence Review:  

Jeg synes ikke vi skal hoppe over, hvordan vi afslutter krigen
i  Ukraine.  Der  er  en  kandidat  udenfor  partierne,  Tom
Gillesberg, som siger, at det vigtigste spørgsmål er, hvordan
vi forhindrer, at krigen i Ukraine bliver til atomkrig, og at
vi skal skifte fra, at det vigtigste er at sende våben til
Ukraine  til,  at  det  vigtigste  er  at  presse  på  for
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fredsforhandlinger,  og  at  etablere  en  ny  sikkerheds-  og
udviklingsarkitektur. Hvad mener I om det? 

Det blev besvaret af Palle Dragsted fra Enhedslisten og Ida
Auken fra Socialdemokratiet. 

Link til lydfil:

Københavns  Universitets  valgmøde:
Spørgsmål  rejst  om  Tom  Gillesbergs
kampagne for at forhindre, at krigen i
Ukraine bliver til atomkrig
 

 

Støtterne af Tom Gillesbergs
folketingskampagne  tager
kampagnen  direkte  ind  i
Folketinget
KØBENHAVN,  15.  oktober  2022  (EIRNS)  –  En  gruppe  på  tre
personer tog Gillesberg-kampagnen direkte ind i Folketinget i
forbindelse med Københavns Kulturnat. Inden de gik indenfor,
uddelte de den første kampagnefolder til folk i den lange kø,
som ventede på at komme ind i Folketinget, og den gik som
varmt brød. På folderens forside er kampagneplakaten “Stop
NATO’s  krige:  Samarbejde:  Fred  gennem  udvikling”  og
Gillesbergs  udtalelse:  “Tør  du  stille  kritiske  spørgsmål,

http://sive.dk/koebenhavns-universitets-valgmoede-spoergsmaal-rejst-om-tom-gillesbergs-kampagne-for-at-forhindre-at-krigen-i-ukraine-bliver-til-atomkrig/
http://sive.dk/koebenhavns-universitets-valgmoede-spoergsmaal-rejst-om-tom-gillesbergs-kampagne-for-at-forhindre-at-krigen-i-ukraine-bliver-til-atomkrig/
http://sive.dk/koebenhavns-universitets-valgmoede-spoergsmaal-rejst-om-tom-gillesbergs-kampagne-for-at-forhindre-at-krigen-i-ukraine-bliver-til-atomkrig/
http://sive.dk/koebenhavns-universitets-valgmoede-spoergsmaal-rejst-om-tom-gillesbergs-kampagne-for-at-forhindre-at-krigen-i-ukraine-bliver-til-atomkrig/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/10/stoetterne-af-tom-gillesbergs-folketingsvalg-tager-kampagnen-direkte-ind-i-folketinget/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/10/stoetterne-af-tom-gillesbergs-folketingsvalg-tager-kampagnen-direkte-ind-i-folketinget/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/10/stoetterne-af-tom-gillesbergs-folketingsvalg-tager-kampagnen-direkte-ind-i-folketinget/
https://schillerinstitut.dk/si/2022/10/stoetterne-af-tom-gillesbergs-folketingsvalg-tager-kampagnen-direkte-ind-i-folketinget/


eller  holder  du  mund  og  mister  både  velfærd  og  risikerer
atomkrig?”

Indenfor gik delegationen rundt til repræsentationslokalerne
hos alle de 13 opstillede politiske partier i Danmark med
budskabet: “Det vigtigste spørgsmål i valget er at forhindre,
at  krigen  i  Ukraine  bliver  en  atomkrig”,  overrakte  dem
Gillesbergs valgfolder og førte diskussioner af længere eller
kortere  varighed.  Delegationen  talte  med  tre  partiledere,
herunder  en  tidligere  statsminister,  og  yderligere  17
kandidater,  hvoraf  de  fleste  havde  været  fungerende
folketingsmedlemmer.

Delegationen understregede, at i lyset af de sidste par ugers
eskalering og drøftelserne om anvendelsen af atomvåben, må vi
omstille os fra at levere våben for at fortsætte krigen så
længe som muligt for at svække Rusland, til at insistere på at
indlede forhandlinger for at afslutte krigen så hurtigt som
muligt.  I  næsten  alle  tilfælde  tog  kandidaterne  disse
briefinger meget alvorligt, idet de erkendte, at faren er
stor. Folketingskandidaterne blev straks draget ind i de mest
alvorlige  diskussioner.  Det  var  det  vigtigste,  som  blev
gennemført.

Hvad angår svarene, var der et par stykker, som umiddelbart
udtrykte: ” I har ret. De fleste var uenige om, hvad man
skulle  gøre  ved  det.  Nogle  sagde  f.eks.:  “Man  kan  ikke
forhandle med Putin, det russiske folk er nødsaget til at
vælte ham”. Et par stykker erklærede, at de registrerede det,
vi nævnte, men at det ikke var tidspunktet til at afgøre
sagen. Alle lovede at gennemgå Gillesberg-materialet.

I  går  fremhævede  TV2’s  hjemmeside  udtalelsen  imod
våbenleverancer fremsat af formanden for De Frie Grønne, det
eneste  parti,  der  afviser  at  sende  våben  til  Ukraine,  i
forbindelse  med  dækningen  af  deres  interview  med  ham.
Overskriften er: “Sikander Siddique ønsker at hjælpe Ukraine
på alle tænkelige måder, men tvivler på, at flere våben er



vejen til fred”. Sikander Siddique udtalte: “Vi ønsker at
hjælpe Ukraine med humanitær hjælp, og vi bør gøre alt, hvad
vi  kan,  for  at  presse  Vladimir  Putin  til  at  komme  til
forhandlingsbordet. Men flere våben vil ikke skabe fred”. Han
opfordrede til international nedrustning. Han var blandt de
partiledere, som delegationen talte med.

Kampagnen fortsætter.

Folketingskandidat  Tom
Gillesberg:  Tør  du  stille
kritiske spørgsmål?
Eller  holder  du  mund  og
mister  både  velfærd  og
risikerer atomkrig?
København den 8. oktober, 2022

Folketingskandidat Tom Gillesberg stiller op udenfor partierne
i Københavns storkreds.

Er  det  Ruslands  skyld,  at  Europa  befinder  sig  midt  i  en
energikrise, der truer familier med at måtte flytte fra hus og
hjem?

Er det Ruslands skyld, at vi har en buldrende inflation, der
ikke er set højere i 40 år, og som gør at det er svært for
mange at få husholdningsbudgettet til at hænge sammen?

Er det udelukkende Ruslands skyld, at der er krig i Ukraine,
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som truer med at udvikle sig til en atomkrig?

Er det tilladt, at stille den slags spørgsmål, eller bliver
man stemplet som landsforræder eller konspirationsfanatiker,
hvis man forsøger at tænke selv i stedet for blot at gentage
efterretningsapparatets,  mediernes  og  etablissementets
fortælling om, at det er Ruslands og Putin skyld det hele?

Skaber det fred og økonomisk sikkerhed, hvis vi bruger 20
milliarder eller mere om året her i Danmark på at mobilisere
for at føre krig imod Rusland?

Kan velfærdsstaten så overhovedet overleve?

Kunne det tænkes, at de kriser vi står med, ikke skyldes
Rusland,  Kina  eller  andre  lignende  fjendebilleder,  men  er
resultatet  af  Vestens  egen  politik  og  beslutninger  gennem
mange år?

Er det så måske muligt at løse alle disse problemer, hvis vi
finder ud af, hvad vi har gjort galt, og lægger politikken om,
i stedet for at finde en syndebuk vi kan gøre ansvarlig for
det hele?

Er der egentlig nogen, der har gjort dette, og som er kommet
frem til den nye politik, som vi må iværksætte, der vil gøre
det muligt, at vi kan leve gode spændende liv, uden at det
sker på bekostning af andre lande eller befolkninger?

Svaret  på  det  sidste  spørgsmål  er  heldigvis  »Ja«.  Det  er
præcis, hvad jeg har forsøgt at gøre, når jeg gennem årene
siden 2005 har stillet op til valg. Lige siden jeg i 2005
stillede  op  med  en  valgplakat,  der  advarede  »Når  boblen
brister… Nyt Bretton Woods«, med en boble der var påskrevet
Derivater, Boligpriser og Inflation.

Eller da jeg i 2007 skrev »Efter finanskrakket: Magnettog over
Kattegat«, i 2011 advarede om »Glass/Steagall eller kaos!

Bankopdeling ikke hyperinflation«, i 2015 foreslog »Win-Win



med BRIKS – ikke kollaps og krig«, i 2017 mente »Inden nyt
finanskrak: København skal med i Den Nye Silkevej« og i 2019
opfordrede  til  »Helium-3  fra  Månen  til  ubegrænset
fusionsenergi på Jorden, samarbejde – ikke krig – med Rusland,
Kina og USA«, for blot at nævne nogle.

I 40 år har jeg som aktivist i LaRouche-bevægelsen og aktiv i
Schiller  Instituttet  brugt  det  meste  af  min  tid  på  at
beskæftige mig med disse store Spørgsmål, og sammen med mine
kolleger sørge for at finde ud af, hvad der egentlig sker i
Verden, og hvad vi skal gøre ved det, hvis vi alle skal komme
godt i mål. Det er ikke alt sammen enkelt og ligetil; der er
meget, som man selv må undersøge, fordi det ikke er en del af
den officielle fortælling. Men hvis man er indstillet på at
tænke selv – og mange gange tænke ud af boksen – så er der
altid løsninger. Hvis valget står mellem pest og kolera, så
gør man klogt i at vælge noget helt tredje.

Hvis du selv har stillet nogle af de overstående spørgsmål, og
er interesseret i, hvad jeg ville svare på dem, så følger her
korte svar, som du kan få uddybet ved at læse på www.sive.dk
og  www.schillerinstitut.dk,  eller  ved  at  studere  de  mere
dybtgående skrifter fra Lyndon LaRouche, der har været min
politiske inspirationskilde.

Er  det  Ruslands  skyld,  at  Europa  befinder  sig  midt  i  en
energikrise, der truer familier med at måtte flytte fra hus og
hjem?

Den nuværende energikrise begyndte ikke den 24. februar 2022,
da russiske tanks rykkede ind over Ukraines grænser. Den var
allerede i gang lang tid før, som en konsekvens af EU’s grønne
omstilling,  der  har  betydet,  at  en  stor  del
afenergiforsyningen  fra  kernekraft,  kul  og  olie  er  blevet
taget  ud  af  drift  og  kun  delvist  erstattet  af  dyre  og
upålidelige energikilder som sol og vind (de leverer kun strøm
når solen skinner, eller vinden blæser). Den billige russiske
gas har så reddet situationen, men da EU derefter under pres



fra USA lavede sanktioner imod russisk olie og gas, så brasede
det skrøbelige korthus sammen.

Med en mangedobling af prisen på gas blev elektriciteten også
mange gange så dyr. På kort sigt kunne en genoptagelse af
import af olie og gas fra Rusland hjælpe på problemet (de, der
sprængte Nord Stream i luften for at undgå dette, mislykkedes
med  at  ødelægge  et  af  de  fire  rør  og  de  andre  kan  nok
repareres), men den egentlige løsning er derudover atomkraft
på kortere sigt og fusionsenergi på den længere bane. Uden
billig og rigelig elektricitet kan man ikke have et moderne
velfærdssamfund.

Er det Ruslands skyld at vi har en buldrende inflation, der
ikke er set højere i 40 år, og som gør, at det er svært for
mange at få husholdningsbudgettet til at hænge sammen?

Allerede inden den 24. februar 2022 var inflationen løbet
løbsk i USA og resten af den vestlige verden, og det kan blive
værre endnu. De seneste årtiers omlægning af Vestens økonomi
fra industrisamfund til forbrugersamfund, en neddrosling af
videnskabeligt  og  teknologisk  fremskridt  og  en  styring  af
økonomien  fra  finansverdenen  til  gavn  for  finansiel
spekulation gjorde, at situationen allerede var uholdbar i
2007-2008, da finanssystemet brød sammen og resulterede i en
dyb  finanskrise.  I  Vesten  valgte  man  at  »løse«  problemet
gennem at banke renten ned under nul, lade staterne overtage
en stor del af den spekulative gæld, og pumpe enorme mængder
gratis  likviditet  ind  i  finansmarkederne  i  form  af
»kvantitative  lempelser«.

Nu,  hvor  denne  politik  langt  om  længe  har  sat  sig  i
økonomierne, som en hastigt stigende inflation med stigende
priser til følge, har man ikke andre modtræk inden for det
nuværende  system  end  at  lade  befolkningerne  og
velfærdssamfundet spænde livremmen ind. EU’s forbud imod at
købe  billig  russisk  energi  gør  selvfølgelig  ikke  tingene
bedre.  Vi  er  nødt  til  at  have  et  paradigmeskifte  i  den



økonomiske  politik,  der  har  det  almene  vel  som  sit
udgangspunkt  og  sætter  menneskene  først  i  stedet  for
finansverdenen. Det kan man kickstarte med gennemførelsen af
LaRouches fire økonomiske love.

Er det udelukkende Ruslands skyld, at der er krig i Ukraine,
som truer med at udvikle sig til en atomkrig?

Krigen i Ukraine begyndte ikke med »en uprovokeret russisk
aggression« den 24. februar 2022. Efter en langvarig forløber
i form af den vedvarende udvidelse af NATO, efter at man
garanterede Gorbatjov, i forbindelse med den russiske accept
af den tyske genforening i 1990, at man ikke ville flytte
NATO’s grænser så meget som en tomme imod øst, iværksatte USA
et statskup i Ukraine i 2014, hvor man afsatte den folkevalgte
præsident Janukovitsj og bragte væbnede grupper med stærke
nazistiske  rødder  til  magten.  USA’s  viceudenrigsminister,
Victoria  Nuland,  pralede  med,  at  USA  havde  brugt  fem
milliarder dollars i støtte til NGO’er for at skabe dette
skifte  (læs  det  foretræde  jeg  havde  sammen  med  Schiller
Instituttet for Folketingets Udenrigsudvalg 18.marts 2014 på
https://schillerinstitut.dk/si/?p=668).

Da de to delstater Donetsk og Lughansk i det østlige Ukraine
nægtede  at  acceptere  dette  og  krævede  udvidet  lokalt
selvstyre,  begyndte  otte  års  krig  imod  dem  fra
centralregeringen i Kiev. I løbet af de otte år blev USA og
NATO  en  stadig  større  leverandør  af  våben  og  træning  til
Ukraines militær, og alle løfter om en fredelig løsning på
konflikten (som f.eks. Minsk-aftalen) blev svigtet. Samtidig
iværksatte  Kiev  en  stadig  mere  kraftig  afrussificering  af
Ukraine,  hvor  det  sprog  og  den  kultur,  som  flertallet  af
ukrainerne havde som deres indtil 2014, blev lagt for had og
systematisk  undertrykt.  Da  Rusland  som  en  sidste  udvej  i
december 2021 foreslog to traktater til USA og NATO, der bl.a.
skulle forhindre, at Ukraine blev medlem af NATO, talte man
for  døve  øren.  Da  Rusland  kunne  konstatere,  at  Ukraine  i
begyndelsen af 2022 uden indgreb fra Vesten forberedte en
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fornyet militær offensiv, så lod man de russiske tanks rulle
ind over Ukraines grænser. Håbede Rusland på at deres militære
operation  kunne  afløses  af  en  hurtig  politisk
forhandlingsløsning  og  en  fredsaftale?

Fredsforhandlingerne stoppede brat, da Storbritannien og USA
forbød Ukraine at fortsætte dialogen med Rusland og i stedet
lovede Ukraine, at man ville yde nærmest ubegrænset våbenhjælp
til kampen mod Rusland, hvis de blev ved med at kæmpe. Det er
USA, Storbritannien og NATO, der har forhindret enhver form
for fredsaftale indtil nu. Deres officielle politik er at lade
soldater og civile dø, mens Ukraine forarmes, så krigen kan
gøre  maksimal  skade  på  Rusland.  Den  dybe  involvering  fra
NATO’s side, i form af levering af våben, træning af ukrainske
soldater  i  forskellige  NATO-lande  og  aktiv  involvering  i
planlægningen og udførelsen af militære operationer, gør at
krigen allerede er en de facto krig mellem NATO og Rusland.

Det gør, at faren for det næste skridt på eskalationstrappen,
brugen  af  atomvåben,  som  åbent  diskuteres,  er  en  reel
mulighed. Faren for atomkrig er større end på noget tidspunkt
siden  Cuba-missilkrisen  i  1962.  Bliver  bare  et  enkelt
atomvåben først anvendt, er det næsten uundgåeligt, at hele
det globale atomvåbenarsenal bliver affyret med ubeskriveligt
frygtelige  konsekvenser  for  menneskeheden.  Derfor  skal  vi
finde en fælles sikkerhedsløsning sammen med Rusland.

Er det tilladt at stille den slags spørgsmål, eller bliver man
stemplet som landsforræder eller konspirationsfanatiker, hvis
man  forsøger  at  tænke  selv  i  stedet  for  blot  at  gentage
efterretningsapparatets,  mediernes  og  etablissementets
fortælling om, at det er Ruslands og Putins skyld det hele?

Det har det ikke været indtil nu. Man har haft travlt med at
udskamme  og  isolere  alle,  der  måtte  rejse  tvivl  om  den
officielle  fortælling.  Vesten  har  samtidigt  accepteret,  at
Ukraine  udstiller  og  truer,  hvad  de  kalder
»informationsterrorister«, gennem sit Center for bekæmpelse af



desinformation  (Center  for  Countering  Disinformation),  der
opererer i samarbejde med det amerikanske udenrigsministerium,
det  amerikanske  forsvarsministerium,  NATO  og  EU.  På  en
offentliggjort liste over »personer, der støtter den russiske
fortælling«,  finder  man  øverst  Schiller  Instituttets
internationale  formand,  Helga  Zepp-LaRouche,  og  andre  med
forbindelse  til  Schiller  Instituttet  (deriblandt  tre  fra
Danmark), der har imødegået den officielle fortælling om, at
vi ukritisk skal levere våben og penge til Ukraine, så Ukraine
kan fortsætte krigen imod Rusland, og fordi de arbejder for
fred og en ny inkluderende sikkerheds- og udviklingsarkitektur
for alle verdens nationer.

Ved et samråd for Folketingets Udenrigsudvalg den 19. august i
år  nægtede  Danmarks  udenrigsminister  Jeppe  Kofod  at  tage
afstand fra denne ukrainske sortlistning, og har undladt at
kræve af Ukraine, der modtager store mængder våben og penge
fra Danmark, at denne sortlistning af personer, på grund af
deres fremsatte meninger, skal ophøre. Derefter modtog Kofod
få  dage  senere  ved  et  besøg  i  Kiev  en  ukrainsk
fortjenstmedalje.

Hvad er løsningen?

USA,  Storbritannien  og  dets  allierede  må  ophøre  med  at
betragte Rusland, Kina og andre dele af verden som en trussel,
fordi  de  nægter  at  indordne  sig  under  en  unipolær
verdensorden, hvor USA og Storbritannien fastlægger reglerne
efter eget forgodtbefindende og til egen fordel, uden tanke på
de andre landes interesser. Vi må øjeblikkeligt stoppe støtten
til  krig  imod  Rusland  i  Ukraine,  imod  Kina  i  Taiwan  og
lignende  vanvidsprojekter.  I  stedet  bør  vi  i  fællesskab
etablere en international sikkerheds- og udviklingsarkitektur,
der  tilgodeser  alle  landes  sikkerhed  og  udvikling.  Gennem
samarbejde  om  projekter  til  fælles  økonomisk  fordel,  som
f.eks. den eksport af billig russisk gas til Vesteuropa, der
begyndte under Den kolde Krig, og som har været et afgørende
bidrag til den økonomiske velstand i EU, men som også var



grundlag  for  samarbejde  og  fælles  interesser,  indtil  USA,
Storbritannien  og  NATO  fik  sat  konfrontation  og  krig  på
dagsordenen i stedet.

På samme måde er Kinas Bælte- og Vej-Initiativ, der bygger
infrastruktur  og  skaber  økonomisk  udvikling  verden  rundt,
noget som vi alle bør deltage i til fælles fordel. Schiller
Instituttet har brugt de seneste fire årtier på at finde ud
af, hvordan vi kan erstatte den nuværende kollapsende vestlige
finansorden med et nyt paradigme, der med videnskabeligt og
teknologisk fremskridt gør det muligt for alle nationer og
mennesker at realisere deres fulde potentiale. Læs mere om alt
dette på www.sive.dk og www.schillerinstitut.dk.

Kontakt mig for at vide mere, og hvis du ønsker at hjælpe til.
53 57 00 51; info@sive.dk

Se Toms otte nye valgvideoer her: www.sive.dk

Schiller Instituttets formand
Tom Gillesberg stiller op til
valg  udenfor  partierne  i
Københavns storkreds
Her er Toms 2 min. valgvideo.

Se de otte andre kampagne 2022 videoer og skriftlige materiale
på www.sive.dk
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NYHEDSORIENTERING  SEPTEMBER
2022:
100 år efter Lyndon LaRouches
fødsel:
Inspiration til menneskeheden
for at overleve den største
krise i verdenshistorien
Download (PDF, Unknown)

Abonnenterne fik også følgende EIR artikle om den ukrainske
sortliste: 

Download (PDF, Unknown)

POLITISK ORIENTERING den 21.
september 2022:
Krig  eller  fred?  Økonomisk
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kollaps  eller  udvikling?
LaRouche  og  Tom  Gillesberg
har løsningerne
Med  Tom  Gillesberg,  formand  og  folketingskandidat  udenfor
partierne i Københavns storkreds.

Folketingsvalg:  Den
Uafhængige  radios  interview
med kandidat Tom Gillesberg,
som stiller op i Københavns
storkreds
Det 10 min. lange interview begynder 1 time og 32 min. inde i
programmet.

”Tom Gillesberg, stiller op som løsgænger til folketingsvalget
// Om hvad løsgængerne vil til det kommende folketingsvalg”.

Schiller  Instituttets  Venner
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på TV2 Lorry i serien “RUC
undersøger” – De små partier
Se programet her på TV2 Lorrys hjemmeside. (17 min.)

TV2 Lorry: »Hvilke emner har de små partier fokus på, og hvad
er det, der driver folkene bag«. Dokumentaren produceret af
Rasmus  Ahlefeldt  Simonsen  og  Sebastian  Hartmann,
journaliststuderende  fra  Roskilde  Universitets
kandidatuddannelse, blev vist på TV2 Lorry den 1.-4. september
2021. Det 17 minutter lange program satte lys på Schiller
Instituttets  Venner  og  Tværpolitisk  Forening  i  Dragør.
Spidskandidat  Tom  Gillesberg  blev  interviewet,  og  han
fremviste mange af sine berømte valgplakater. »Jeg lever og
ånder  for  visioner,  for  store  idéer,  for  noget  der  har
betydning – at sætte en dagsorden, som har afgørende betydning
for fremtiden«.

Følgende  er  vores  rapport  til  vores  Schiller  Institut
kollegaer  rundt  om  i  verden:

Documentary  about  the  Friends  of  the  Schiller  Institute’s
coming  election  campaign  in  Denmark  shown  on  a  major  TV
station

A very good 17-minute documentary about the Friends of the
Schiller Institute (SIVE) and one other small party was, and
will  be,  broadcast  a  total  of  four  times  on  the  local
Copenhagen area affiliate of TV2, one of the two national TV
programs.

Here  is  the
link:  https://www.tv2lorry.dk/ruc-undersoeger/ruc-undersoeger-
de-ukendte-partier-14

The program is called “The Small Parties,” and was made by two
journalist students from Roskilde University’s master’s degree
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program. They chose SIVE out of many small parties and lists
which will run in the November municipal elections.

There are several sections of the interview they conducted
with Copenhagen mayoral candidate Tom Gillesberg, as well as
candidates Feride Gillesberg and Michelle Rasmussen. Another
highlight is that many of our famous election posters are
shown, with and without Tom’s explanation. There are also
pictures of interesting political and cultural artifacts in
our office, including a LaRouche presidential election poster.

A university associate professor is interviewed who describes
SIVE  as  a  “serious  party,”  and  concludes  that  while  some
people think that voting for a small party is a waste of their
vote, it can actually be an important way to support issues
that  voters  think  are  important,  which  can  influence  the
larger parties.

The election posters shown included: When the bubble bursts —
a  New  Bretton  Woods;  Economic  collapse;  Glass-Steagall  or
chaos; Before a new financial crash — Bank separation; Win-Win
with BRICS–  not collapse and war; Before the next financial
crash — Copenhagen should join the Silk Road; Helium-3 from
the Moon for unlimited fusion energy on Earth and Free music
education – Create a new renaissance – Classical music for all
children.

Here are some excerpts:

Narrator: Some parties have a great vision.

Tom Gillesberg: For us, it is about what kind of future we all
will live in.

Narrator: Very big.

Gillesberg: We also want to go out into the universe…

Narrator: SIVE has issues like bank separation, and to get
Helium-3 fuel from the Moon.



Narrator:  Big  political  thoughts  are  thought  up  in  their
office… They have run for office since 2005….

Narrator:  The  amount  of  votes  is  not  everything  for  Tom
Gillesberg.

Gillesberg: The only reason I wanted to have anything to do
with politics was not to get a position or popularity, but
because it is about how can we make the world better. ..The
level [of the big political parties] is too low. I live and
breath for a vision, for great ideas, about things of great
importance — to set an agenda, which has crucial meaning for
the future. I have not met any party in Denmark, which is
close to doing that. Yes, if there were, I would join.

Michelle Rasmussen says that Tom Gillesberg is an excellent
candidate  because  he  follows  world  developments  and  our
campaign initiatives. Feride Gillesberg says that she hopes
that Tom were elected, because it is in Denmark’s interest.
She  would  like  to  see  him  becoming  the  prime  minister’s
advisor  because  Denmark  has  a  patriot,  a  thinker  who  is
engaged in Denmark’s future. Use him as inspiration….

Narrator:  SIVE  is  very  serious  about  their  campaign,  a
seriousness that many of the other [small] parties lack. [This
led to the section with the university assistant professor.]

Narrator: Just because they don’t get a lot of votes, it does
not effect their large political engagement, and to try to
have influence on something that is important for them.

 

 



Formand Tom Gillesbergs blev
interviewet på DR P4, om at
stille op som løsgænger,
den 23. februar 2021
3 minutter:

Schiller Instituttet · Tom Gillesberg På P4 23.2.21

København, 23. februar 2021 (Schiller Instituttet i Danmark) —
I  dag  blev  Tom  Gillesberg  interviewet  af  DR’s  populære
landsdækkende radiokanal P4 i et program om løsgængere. De to
værter,  Knud  Lind  og  Lotte  Friis,  ønskede  at  diskutere,
hvorfor der i øjeblikket er det største antal løsgængere i
Folketinget  nogensinde,  som  alle  har  forladt  de  politiske
partier, de blev valgt til at repræsentere, efter at de var
blevet valgt. P4-værterne kontaktede Tom Gillesberg, fordi de
ønskede  at  tale  med  ham  om  faktisk  at  stille  op  som  en
løsgænger, og fordi de erkendte, hvad der forstås af mange, at
han er blevet en politisk institution i Danmark på grund af
sine mange valgkampagner. Her er et udskrift af det 3 minutter
lange interview, som blev sendt direkte kl.10.40.

P4 vært: (Efter at have forklaret, at de nuværende løsgængere
havde  forladt  deres  partier  efter  de  var  blevet  valgt,
fortsatte værten) Men der er også dem, der stiller op til valg
som løsgængere. Og nu skal vi helt til bunden med måske den
meste erfarne herhjemme i netop det, at stille op til valg som
løsgænger, Tom Gillesberg, velkommen i " Formiddag på 4'eren."

Tom Gillesberg: Tak.

P4:  Du  er  formand  for  Schiller  Instituttet  og  har  været
stillet  op  til  samtlige  kommunal-  og  Folketingsvalg  siden
2005. Man er fristet til bare indledende at spørge, hvorfor
meldte du ikke ind i et parti? Så kan det være, at chancen for
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at komme ind er større?

Gillesberg: Fordi hele min idé var at ændre hele den politiske
diskussion  –  at  tage  de  virkelig  store  spørgsmål  op,  der
bestemmer,  hvordan  fremtiden  se  ud,  og  så  inddrage
befolkningen i dem. Og det er ikke, hvad de politiske partier
gør, så min platform har ikke været, at jeg skal have en
politisk karriere. Siden jeg mødte Lyndon LaRouche og blev
politisk  aktiv,  var  det,  at  få  de  store  spørgsmål,  der
bestemmer fremtiden, sat på dagsorden. Og det at stille op som
løsgænger eller til kommunalvalget har været en måde for mig
at komme ud med de visioner og idéer.

P4: Ja, fordi nogle af dine mærkesager gennem årene har været,
at vi skal hente stoffet helium-3 på Månen og bruge det til at
lave fusionsenergi her på Jorden, og du har også haft, at der
skal oprettes et dansk magnettognet, der skal kobles til den
Nye Silkevej, som er en togrute til Beijing. Og der er intet i
vejen  med det, og points for det overordnet set, men jeg har
lyst til at spørge, har du overvejet nogle lidt mere enkle
mærkesager?

Gillesberg: Det er de her store spørgsmål, der kommer til at
bestemme, hvilken fremtid vi får. Hvis vi vil have det gode
liv  for  hele  Jordens  befolkning  uden  at  skulle  få,  for
eksempel, et fossil mareridt, som mange frygter, så skal man
bruge  helium-3,  så  skal  vi  have  fusionsenergi.  Og  det  er
noget, som ikke kommer af sig selv. Det kræver en intensiv
indsats i et-to årtier af mange nationer, og hvis vi er med i
det i Danmark, så skaber vi den her fantastiske fremtid.

Men hvis ikke vi tager de her store dagsordener ind, så er der
ikke nogle gode løsninger. Så bliver det sådan noget med, at
vi skal spare, for at andre kan få det bedre, og det, mener
jeg, ville være komplet tåbeligt.

P4: Men Tom, noget af det at være politiker er, et eller andet
sted, at vil have noget af det igennem, kort sagt. Hvordan



bliver du ved med at tro på det her?

Gillesberg: Det gør jeg ved – vi har, lige i den her uge,
faktisk tre nationer, som netop er kommet til Mars. Og når jeg
tidligere har snakket om Mars, og at vi skal ud i rummet, så
siger folk, "Hvad er det for noget mærkelig fremtidsmusik? ”
Men det sker. Spørgsmålet er: Kina gør det her. Kina kommer
til  at  tage  helium-3  ned  fra  Månen  til  fusionsenergi  på
Jorden. Så det kommer til at ske. Spørgsmålet er så, om vi her
i Danmark og vi her i Vesten, skal være med til det? Om vi
skal være en del af den spændende fremtid, eller vi bare
bliver sådan et eller andet museum, hvor folk kan komme og
danse folkedans, og se hvordan man levede i gamle dage.

P4: Tak skal du have, Tom Gillesberg.

NYHEDSORIENTERING JUNI 2019:
Rens  Lyndon  LaRouches  navn
for at forhindre krig
Download (PDF, Unknown)

 

Her er mere af Helga Zepp-LaRouches webcast fra side 2.

Renselse af Lyndon LaRouche er afgørende for at stoppe det Britiske
Imperiums fremstød imod 3. Verdenskrig

Schiller Instituttets ugentlige webcast med Helga Zepp-LaRouche den
21. juni 2019

HARLEY SCHLANGER: Goddag! Jeg er Harley Schlanger fra Schiller
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Instituttet, og jeg vil gerne byde dig velkommen til denne
uges webcast. Det er den 21. juni 2019. Vi taler med Helga
Zepp-LaRouche,  grundlægger  af,  og  præsident  for,  Schiller
Instituttet.

Dette er et utroligt historisk øjeblik. Der er en uge til G20-
topmødet  i  Osaka,  Japan,  hvor  der  er  potentiale  for  et
historisk vendepunkt omkring ideen om en fire-magts-aftale om
etablering af et nyt finansielt system – et ‘Ny Bretton Woods’
– en idé som Lyndon LaRouche fremsatte for næsten to årtier
siden. Samtidig kommer der en utrolig krigsmobilisering fra
krigspartiet, som forsøger at forsvare et bankerot system.

Men jeg synes at vi, for at starte diskussionen, virkelig skal
tage  fat  på  spørgsmålet  om  LaRouches  frifindelse,  og  det
initiativ der er blevet taget af LaRouche PAC og Schiller
Instituttet med frigivelsen af to nye videoer; den ene hedder
“LaRouche-sagen: Robert Muellers første Lejemord”; den anden
er en video om mindearrangementet, der fandt sted i New York
City for to uger siden. Så, Helga, vil du ikke give os en
fornemmelse  af  mobiliseringen,  der  er  i  gang  omkring
frifindelsen, og betydningen af at disse to videoer bliver
udgivet, rent faktisk, i dag?

HELGA ZEPP-LAROUCHE: For mange mennesker vildet sikkert ikke
være indlysende, men hvis Lyndon LaRouchesnavn ikke renses,
tror jeg ikke, at vi kan stoppe de nuværendetrommehvirvler for
Tredje  Verdenskrig.  At  rense  hans  navn  ogneutralisere  den
krigsmaskine, som driver verden mod TredjeVerdenskrig, er en
og samme ting. For det er netop det apparat,der retsforfulgte
min mand på trods af, at han var uskyldig i alleanklager, som
nu driver verden til randen af udryddelse.I dag har vi, på
samme  tidspunkt  i  mange  lande  rundt  om  iverden,  søsat  en
international  operation  med  udgivelsen,  i  sær-deleshed,  af
dokumentarfilmen  »The  LaRouche  Case  (LaRou-che-sagen)«.  Jeg
vil opfordre alle seere, alle Jer som ser dette pro-gram, til
straks at gå på vores hjemmeside, downloade videoen ogse den;
send  linket  til  enhver  mulig  kontakt,  I  har  –  e-mail



lister,sociale medier, bare nogen I kender – og hjælp os med
at  sprededette  internationalt  (se:
www.schillerinstitut.dk/si/?p=27712).

Denne video, som viser den fuldstændig uhørte bøjning afloven
i  sagen  mod  Lyndon  LaRouche,  hvor  vi  har  de  absolut
autoritative  stemmer  fra  hans  tidligere  advokat,  Odin
Anderson,og USA’s forhenværende justitsminister Ramsey Clark,
der kommer ind på årsagerne til, at LaRouche-sagen er det mest
utrolige tilfælde af bøjning af loven og ødelæggelse af det
amerikanske retssystem i USA’s historie. Nu er det vores mål
at få disse videoer ud overalt, og få handlet på dem; hvilket
betyder, at vi har brug for at rense LaRouches navn. Grunden
til at dette er så absolut vigtigt er, at det efter min og
mine kollegers bedste dømmekraft, er den eneste måde hvorpå
Tredje Verdenskrig kan stoppes. Årsagen er meget enkel. Det
apparat, der retsforfulgte min mand i 1980’erne, og fortsatte
med det i 1990’erne og 2000’erne, er den samme maskine, som
lige nu er den drivende kraft bag konfrontationen med Rusland
og Kina. Blot for at nævne, hvor absolut påtrængende det er,
og hvor tæt vi er på, hvad der kunne blive Tredje Verdenskrig,
er det faktum, at ifølge et tweet af Trump, var ordren til at
an-gribe Iran – efter at de skød den amerikanske drone ned –
allerede givet; og 10 minutter før angrebet, der havde tre
steder i Iran som mål, aflyste Trump angrebet. Ifølge hans
eget tweet, spurgte han de relevante militære kommandanter,
hvor mange dødsfald et sådant angreb på Iran ville have, og de
sagde omkring 150. Så sagde han: »Dette er ude af proportion«,
og han aflyste angrebet. Se, dette er en utrolig historie, for
hvis det var sket, var vi måske på vej til Tredje Verdenskrig;
og dette er ikke nogen overdrivelse.Trommehvirvlerne for krig
var absolut utrolige. Tag blot et par skridt tilbage. Man
havde artiklen i New York Times, der sagde, at de amerikanske
sikkerhedsstyrker  –  Pentagon  og  såvidere  –  har  optrappet
cyber-angrebene mod Rusland bag ryggen på Trump, hvilket Trump
kaldte forræderi. Så havde man historien om at det angiveligt
var den iranske Revolutionsgarde, der stod bag angrebet på de



to  olietankskibe  i  Oman-bugten.  Dette  er  efter  al
sandsynlighed  endnu  en  af  disse  falske  nyheder,  en  falsk
flagoperation. Og det peger på det faktum,at man i USA lige nu
har en dobbelt magtsituation.Som du nævnte, eller som vi vil
diskutere mere, sker det en uge før G20-mødet, hvor, hvis
dette blæses op, den sidste chance for fred kan gå tabt. Og på
den anden side har man potentialet for at Trump mødes med
Putin og Xi Jinping i særdeleshed og finder en løsning på de
mange problemer i denne verden. Så vi er i en nedtælling.Men
som  jeg  sagde,  er  rensning  af  Lyndon  LaRouches  navn  helt
afgørende;  fordi  den  eneste  måde  man  kan  afvæbne
ogneutralisere krigspartiet i USA er at gøre denne sag til det
mest  prominente  problem.  Fordi  det  peger  på  sammenhængen
mellem krigspartiet i dag og det apparat som er ansvarlig for
mørklægningen af 11. september samt »Russiagate«, og folk er
nødt til at forstå denne forbindelse.

Schlanger:  Videoen  er  tilgængelig  med  et  link  på  denne
hjemmeside,  og  den  er  også  tilgængelig  på  LaRouche  PAC
[Https://action.larouchepac.com/exonerate].  Helga,  hvad  der
står klart efter at have set denne video og talt med folk om
det er, at selvom høringerne er fra 1995 eller 1996 – mere end
to årtier gamle – er emnerne de samme, som det der sker i dag.
Det er forbløffende, vil du ikke sige det?

Zepp-LaRouche: Ja, jeg mener at tribunalet, der fandt sted i
1995, hvor mange internationale VIP’er, amerikanske lovgivere
gennemgik  sagen  og  hørte  vidnesbyrd  fra  Odin  Anderson  og
Ramsey Clark; jeg synes at det gør det helt klart, at der må
rådes bod på denne, min mands sag.

Jeg vil stærkt tilskynde folk til at se videoen om Lyndon
LaRouches sag sammen med den, ganske vist, lange video af
mindearrangementet,  fordi  man  bør  se  de  to  ting  sammen.
Retsforfølgelsen og bagvaskelsen af min mand er i fuldstændig
modstrid til hans virkelige liv og livsværk, hvilket man får
et glimt af i den meget smukke video om mindehøjtideligheden.
Det er i virkeligheden nøglebudskabet, som skal ud til verden.

https://action.larouchepac.com/exonerate


Som jeg sagde i tribunalet, var uretten mod Lyndon LaRouche
ikke alene det, at han blev sat uskyldigt i fængsel; men hvad
der så at sige også blev sat i fængsel, var hele tankegodset
af hans ideer og løsninger til verdens kriser, og dette er
endnu mere påtrængende i dag. Så igen beder jeg om, at man
tager  sig  tid;  se  disse  to  videoer
[https://action.larouchepac.com/exoneate]. Og hjælp os så med
at få dem rundt om kloden ad hvilken som helst kanal man
overhovedet kan, fordi det er nøglen til at løse faren for
krig. Så det er min indtrængende appel til Jer alle.

Schlanger:  Se,  som  du  sagde,  kunne  vi  have  været  i  3.
Verdenskrig  fra  i  aftes.  Alt  imens  det  blev  undgået,
fortsætter presset for denne konfrontation fra krigspartiet.
Ser du nogen ændring i det, som følge af præsident Trumps
beslutning om at holde sig tilbage?

Zepp-LaRouche: Det må tiden vise. Jeg synes, det er en hel
utrolig  demonstration  af,  at  vi  faktisk  har  en  dobbelt
magtsituation  i  USA.  Det  er  blevet  et  emne  for  offentlig
diskussion. Bare for at gennemgå det igen, fordi især vores
internationale seere måske ikke har bemærket det på samme
måde, men det faktum, at New York Times havde en artikel, i
hvilken de pralede af, og de henviste til, at John Bolton
sagde dette på et seminar afholdt af Wall Street Journal for
et  par  dage  siden,  at  USA’s  sikkerhedsstyrker,
efterretningstjenesten,  Pentagon,  optrappede  den  allerede
eksisterende cyber-krigsførelse, som oprindeligt blev bestilt
af Obama; at de optrappede dette og gik efter el-nettet i
Rusland. Nu er dette ikke nogen lille affære, for naturligvis
forsyner el-nettet i ethvert land energi til hospitaler, til
militærkommandoen og kontrol, til vandforsyninger; så det må
betragtes som en krigshandling.

Trump tweetede straks og sagde, at dette var forræderi. Han
sagde også, at det på eller anden måde var falske nyheder, når
hele  historien  blev  lækket  på  denne  måde.  For  eksempel
påpegede  professor  Stephen  Cohen,  som  er  en  meget  kendt
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Rusland-analytiker i USA, det faktum, at {New York Times}
efter al sandsynlighed lækkede denne historie i det øjemed at
ødelægge potentialet for et topmøde mellem Trump og Putin på
det kommende G20-topmøde; ligesom medierne har gjort det før
ved mangfoldige lejligheder. Hver gang der er et potentiale
for en løsning, lækker de noget, eller gør noget uhyrligt for
at sabotere et sådant topmøde. Så dette er én ting; og det
rejser helt åbenbart spørgsmålet om, at hvis præsidenten ikke
er informeret, hvem er det så, der styrer USA? Det er et
spørgsmål, der bliver stillet af mange menneske rundt om i
verden; mennesker der bemærker det faktum, at Trump er en ting
– som demonstreret af at han holdt angrebet mod Iran tilbage –
men at sådanne medlemmer af hans kabinet som Bolton, Pompeo og
andre, klart er ‘noget andet’. Så det er ikke klart, hvem der
giver ordrerne.

Det samme synes at være sket i tilfældet med Iran – hvor, du
ved,  denne  historie  er  utrolig.  Iranerne,  som  svar  på
beskyldningen om at de var ansvarlige for angrebet på de to
olietankskibe – for hvilket der ikke er noget bevis; flere
regeringer,  herunder  den  tyske  og  japanske  regering,  har
krævet beviser, fordi denne video som Pompeo udsendte, klart
ikke udgør noget bevis. Så nedskød iranerne en drone. USA
sagde,  at  denne  drone  var  i  internationalt  farvand,  men
iranerne  har  nu  udgivet  en  video  der  viser,  at  ikke  kun
dronen, men også et amerikansk fly lettede fra De Forenede
Arabiske Emirater, gik ind i Oman-bugten, vendte tilbage og
kom derefter ind i, ikke alene internationalt farvand, men
iransk  territorium.  Ifølge  de  iranske  militærkommandanter
sendte de flere advarsler om, at disse to amerikanske fartøjer
– drone og fly – var kommet ind i iransk territorium uden at
få nogen respons. Derefter nedskød iranerne dronen, men ikke
flyet, som en advarsel til USA.

Dette er absolut – hvem vågner ikke op og indser, at vi er på
randen af Tredje Verdenskrig? – En sådan person befinder sig
ikke  virkelighedens  verden.  Vi  er  tættere  på  Tredje



Verdenskrig end på noget andet tidspunkt – jeg vil sige end på
noget tidspunkt i hele efterkrigstiden. Denne fare er endnu
ikke drevet over. Jeg synes det er en rigtig god ting, at
Trump greb ind i sidste øjeblik, men det var 10 minutter før
angrebet! Folk bør virkelig indse, at dette ikke er nogen
vittighed.  Men  igen,  på  kort  sigt  er  den  eneste  måde  at
respondere på at opretholde processen for at få renset Lyndon
LaRouche. Hvis man vil stoppe Tredje Verdenskrig, så hjælp os
med  at  få  frifindelsen  af  LaRouche  på  dagsordenen
internationalt;  men  i  særdeleshed  i  forhold  til  præsident
Trump, som har en meget god grund til at gøre det, fordi det
ville  tage  sigte  mod  de  samme  kræfter  som  står  bag
‘Russiagate’,  og  dem  der  gør  det  vanskeligt  for  ham  at
gennemføre hans hensigter med hensyn til at forbedre forholdet
til Rusland og Kina.

Schlanger: Helga, med korruptionen af medierne i USA, hvor
disse ting ikke på nogen måde dækkes i detaljer eller selv i
virkeligheden,  synes  russerne  at  være  mere  direkte  end
nogensinde før i at advare om krigsfaren. Hvad kan du sige om
det, som kan hjælpe med at vække folk op til at indse, hvor
tæt vi er på denne situation?

Zepp-LaRouche: Præsident Putin advarer om, at et angreb på
Iran vil have katastrofale konsekvenser. Han sagde også –
umiddelbart efter St. Petersburg International Economic Forum
– i et interview til nyhedsbureauet Mir, at situationen mellem
USA og Rusland forværres for hver time der går. Jeg synes det
er en fair beskrivelse, i betragtning af hvad der er blevet
offentliggjort  netop  nu  –  nemlig  at  ‘The  Joint  Chiefs  of
Staff’  (den  amerikanske  overkommando  for  hæren,  flåden  og
luftvåbnet,  red.)  for  første  gang  i  flere  år  har
offentliggjort deres atomstrategi. Lad mig læse et citat for
dig, der gør det helt klart. Dette er en gennemgang af den
atomstrategi,  planlægning,  målsøgning,  kommando  og  kontrol,
som  omfatter  ideen  om  brug  af  kernevåben  i  enhver
konfrontation.  Citatet,  som  jeg  vil  læse  for  dig  er:



“Brugen af atomvåben kunne skabe betingelser for afgørende
resultater  og  genoprettelse  af  strategisk  stabilitet.
Specifikt  vil  brugen  af  et  atomvåben  grundlæggende  ændre
omfanget af et slag, og skabe betingelser der påvirker hvordan
kommandører  vil  få  overhånden  i  en  konflikt.  “[Fælles
publikation  3-72,  Atomoperationer]

Dette er utroligt! Det er ideen om, at man kan bruge et enkelt
atomvåben.  Som  om  mange  eksperter,  som  for  eksempel  Ted
Postol, ikke har skrevet lange og meget overbevisende artikler
om, at det ligger i atomvåbnenes karakter, at det ligger i
logikken af den slags våbensystemer, at når man en gang er
startet på at bruge et sådant våben, vil de alle blive brugt.
Det ville med al sandsynlighed betyde udryddelsen af vores
civilisation.

Denne rapport var offentliggjort i en uge, og blev derefter
pludseligt trukket tilbage, og det blev kun genopslået på
initiativ af ‘Føderationen af Amerikanske Videnskabsfolk’, der
ønskede at påpege denne doktrins faktum. Jeg tror, at alt skal
ses  i  sammenhæng,  og  det  understreger  den  absolutte
nødvendighed  af  at  neutralisere  krigsfraktionen;  hvis
gruppering udtrykkeligt indbefatter briterne, om hvem Craig
Murray, den tidligere britiske ambassadør, sagde, at for det
britiske politiske system, regering og medier, er forskellen
mellem fiktion og sandhed helt udvisket; og det burde vække
alvorlig bekymring hos alle, fordi den britiske rolle i at
anstifte alt dette er helt afgørende.

Det  viser  med  al  ønskelig  tydelighed,  at  vi  må  ændre
paradigmet;  at  krigsfraktionen  skal  stoppes;  at  Trump  må
sættes  i  stand  til  at  gennemføre  sine  intentioner  om  at
forbedre relationerne med Rusland og Kina, som han mange gange
har sagt. Det er i virkeligheden dette, som jeg beder Jer,
seerne, om at hjælpe os med at kommunikere ud: Fordi jeg
tænker, at faren er virkelig som den var det i 1914. Uden en
dybtgående mobilisering af mennesker over hele kloden, men
især i Vesten, i Europa og USA, er vi i stor fare for – som



søvngængere – at gå ind i en ny krig, præcis som det skete i
1914. Så kom med i vores mobilisering for at forhindre netop
dette.

Schlanger: Hvis vi går tilbage til spørgsmålet om rensning af
Lyndon  LaRouches  navn,  så  var  det  netop  under  lignende
omstændigheder  i  slutningen  af  1970’erne  under  Carter
Administration,  med  galninge  som  Brzezinski  og  andre,  der
pressede på for krig, at Lyndon LaRouche intervenerede med SDI
(Strategic Defense Initiative), og operationen imod ham kom
som  en  konsekvens  af  Ronald  Reagans  vedtagelse  af  hans
politik. Jeg synes, at dette er en anden parallel, der er
ganske slående for at få folk til at forstå, hvorfor angrebet
i dag er en parallel til, hvad der blev gjort imod Lyn i
1980’erne.

Zepp-LaRouche:  Den  eneste  måde,  hvorpå  man  i  dette  sene
stadium af det strategisk spil, så at sige, kan komme ud af
denne situation, ville være den slags samarbejde mellem – ikke
kun USA og Rusland, som min mand i sin tid foreslog det mellem
USA og Sovjetunionen – men som i særdeleshed også omfatter
Kina og Indien. Fordi hans argument var, at der er behov for
[enighed mellem] de fire mest magtfulde lande i verden for at
afslutte det britiske system af imperialistisk kontrol over
verden. Dette er yderst vigtigt. Det ville dybest set betyde,
at der under G20-mødet forhåbentligt vil finde et topmøde
sted, som der er planer for; men vær på tæerne, for i ugen op
til  G20-topmødet  må  vi  forvente  en  indsats  for  at
destabilisere dette potentiale indtil sidste øjeblik; som vi
netop  har  set  det  med  dette  aflyste  angreb  imod  Iran.
Forhåbentlig kommer det til et topmøde mellem præsident Trump
og  Xi  Jinping,  og  det  ville  ikke  alene  [kunne]  afslutte
handelskrigen, men barsle med en omfattende aftale. skulle
forhåbentlig også komme et topmøde mellem Trump og Putin. Og
hvis det skulle gå rigtig godt, ville der være et topmøde
mellem  de  fire  ledere.  Husk  på,  at  efter  St.  Petersborgs
Internationale  Økonomiske  Forum  og  SCO’s  [Shanghai



Samarbejdsorganisation] topmøde i Bishkek et par dage senere,
mødtes de tre ledere – Putin, Xi Jinping og Modi – allerede i
Bishkek; og sagde at de ville mødes igen i Osaka på G20-mødet.

Så  det  bedste  der  kunne  ske  ville  være,  at  de  inviterer
præsident Trump til at deltage i dette topmøde, og at Trump
accepterer det. Fordi medmindre der er enighed om at tage fat
på det meget presserende spørgsmål om det truende sammenbrud
af det finansielle system, og en overgang til en Ny Bretton
Woods-aftale,  som  især  ville  tage  sig  af  det  nødvendige
kreditsystem til industrialisering af udviklingslandene, samt
afslutte det system med kasino-økonomi, som vi har nu, ved at
etablere et nyt kreditsystem og indføre et nyt paradigme. Jeg
tror vi vil diskutere spørgsmålet om et nyt paradigme lidt
mere, men der er brug for en helt anden tænkning om hvordan
disse strategiske spørgsmål gribes an, for hvis vi forbliver
indenfor området af geopolitik, som i forestillingen om at
Europa skal blive en stærk, forenet bastion mod andre stærke
kræfter – USA, Rusland, Kina; og hvis USA mener, at Kina og
Kinas fremgang må inddæmmes – hvis man bliver hængende i den
slags tænkning, så er det kun et spørgsmål om tid, før hele
denne strategiske situationen vil gå helt grassat og komme ude
af kontrol. Så lad os mobilisere for at sætte spørgsmålet om
en ‘fire-magts-aftale’ for G20 på dagsordenen, og hjælp os med
at mobilisere for det, fordi dette kan være den sidste chance
for at gøre det. Fordi det står meget klart, at vi både
strategisk, militært, men også med hensyn til den økonomiske
situation sidder på en krudttønde. Derfor har vi brug for en
akut ændring i hele tilgangen…

Zepp-LaRouche: Folk husker muligvis Martins Niemöller ord, som
lød: Først kommer de efter dine naboer, så kommer de efter
sigøjnerne, og så kommer de efter jøderne. Ja, man kan blot
tilføje: “De er allerede kommet efter Lyndon LaRouche; de kom
efter USA’s præsident; og nu må du hellere hjælpe os med at
ændre hele denne dynamik”. Så bring venligst disse videoer
rundt, og studér dem. Mange mennesker har været bange for at



gå  ud  med  ideen  om  at  LaRouche  repræsenterede  magtfulde
begreber, som er nødvendige for at løse verdens kriser. Hele
retsforfølgelsen blev gjort med kun ét formål: At forgifte
brønden, at gøre folk bange. Men at overvinde frygten, lige
nu, for at slutte sig til Lyndon LaRouche og den bevægelse han
skabte, er hvad der gør forskellen mellem krig og fred. Så gå
med i vores mobilisering ….
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Folketingskandidat  Tom
Gillesbergs tale på Blå Bar
den 14. maj 2019
Tom Gillesberg, Folketingskandidat i Københavns storkreds uden for
partierne, holdt et indlæg på en halv-time, og svarede på spørgsmål.
Tom  Gillesberg  er  formand  for  Schiller  Instituttet  og  aktivt  i
Schiller Instituttets Venner.

Inklusiv: Hvorfor han blev politisk engageret.
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Hvorfor vi skal stemmes ind i
Folketinget.  Tom  Gillesberg
kandidat uden for partierne i
København
fra  Schiller  Instituttets
Venner
Se også Schiller Instituttets Venners hjemmeside www.sive.dk

POLITISK  ORIENTERING  og
Schiller Instituttets Venners
VALGMØDE  med  Tom  Gillesberg
(København) og Hans Frederik
Brobjerg  (Nordsjælland)  den
9. maj 2019
Med Schiller Instituttets formand Tom Gillesberg, og Schiller
Instituttets  Venners  kandidater  uden  for  partierne  Tom
Gillesberg i Københavns storkreds og Hans Frederik Brobjerg i
Nordsjællands storkreds.
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